
 
رو بــه رو

مصطفی  رحماندوست  پاسخ داد
چرا باید هیچانه ها را بخوانیم؟

مصطفی رحماندوست با بیان این که هیچانه ها 
اهداف امروزی دارند، می گوید: هیچانه ها فقط 
خالی از معنا نیستند بلکه پراز خیال هستند. هر 
هیچانه ای که برای بچه ها خوانده می شود با توجه به 
محیط زندگی و فرهنگ کودک نوعی تقسیر خیالی 
را برای کودک به همراه دارد. این شاعر، نویسنده 
و مترجم ادبیات کودک و نوجوان درباره اهمیت 
و کارکرد هیچانه ها در ادبیات کودک اظهارکرد: 
یک غذای خوب و پراز ویتامین، خاصیت خود 
را دارد، حتی اگر  آن را نخورند و بروند فست فود 
بخورند، به خود ظلم کرده اند. به خصوص غذایی که 
در طول قرن ها خوشمزه مانده و با تغییر سلیقه ها 
مزه خود را تغییر نداده باشد. داستان هیچانه ها 
چنین است. یک سری هیچانه ها از گذشته مانده 
و همچنان هست و اگر خانواده ای بخواهد به آنها 
مراجعه کند، تاثیر و جاذبه و نیروی آنها را بر بچه ها 
می بیند و اگر خانواده ای نخواهد استفاده کند، به 
ما مربوط نمی شود. او سپس درباره تاثیر تغییر 
زیست اجتماعی کودکان بر استفاد از هیچانه ها 
تصریح کرد: واقعیت این است هیچانه ها در گذر 
زمان هم یک شعر گروهی بوده اند، شعربازی و 
آهنگ بازی بوده و نمی توانیم از نظر دور بگیریم که 
بچه ها به تنهایی با هیچانه ها کاری داشته باشند؛ 
مادران با کودک و کودکان باهم در مهمانی و اردو 
آنها را می خواندند و یک نشاط ویژه آهنگین از 
هیچانه ها می گرفتند که بیشتر در جمع معنا پیدا 
می کرد. شعرکودک برای این است که کودک خود 
بخواند و لذت ببرد یا برایش بخوانند و لذت ببرد و 
شاعرانگی  شعر بر او تاثیر بگذارد اما هیچانه ها با 
توجه به این که مبتنی بر معنی نبوده و مبتنی بر 
آهنگ و ریتم هستند، خواه ناخواه زمانی معنا پیدا 
می کنند که چند نفر باهم باشند و حرکاتی همراه 
هیچانه ها انجام دهند. رحماندوست در ادامه بیان 
کرد: هیچانه ها با گذر زمان و آمدن تکنولوژی ارزش 
و قدرت خود را از دست نمی دهند و فقط ممکن 
است عده ای کمتر از آنها استفاده کنند و عده ای هم 
بیشتر. اما هر خانواده و پدر و مادری که به خواندن  
هیچانه ها بپردازد، آن قدر از آن لذت می برد که تمام 
وسایل تکنولوژیک امروزی را کنار می گذارد. این 
رازی است  که در ادبیات و شعر کودکان و هیچانه ها 
وجود دارد؛ زمانی که والدین و بچه ها کنار هم به 
شعر خواندن و قصه  گفتن و هیچانه و بازی شعر 
می پردازند به لذتی می رسند که دیگر رسانه ها را 

نادیده می گیرند.
 هیچانه ها، هماهنگی ذهن و دست

شاعر »قصه های پنج انگشت« و »دوستی شیرین 
است« درباره ساخت هیچانه های جدید برای بچه ها 
و امروزی کردن آنها برای ارتباط بیشتر کوکان با آنها 
افزود: زمانی ما این  کار را کردیم  و سعی داشتیم این 
اتفاق بیفتد؛ هیچانه ها فقط خالی از معنا نیستند 
بلکه پراز خیال هم هستند. هر هیچانه ای که برای 
بچه ها خوانده می شود به نسبت محیط زندگی و 
فرهنگ دوروبر کودک، نوعی تفسیر خیالی برای 
خود درست می کند و به همین دلیل اگر مداومت 
در آن اتفاق بیفتد، تاثیر خود را می گذارد؛ مثلا 
هماهنگی دست و ذهن. در مقدمه کتاب »هیچ، 
هیچ ، هیچانه« متنی نوشته و  دلیل این  را که چرا 
هفت شاعر پرسابقه نشسته و این شعرها را گفته اند 
آنجا ذکر کرده ام. دلایل علمی و تربیتی هیچانه ها را 
آن جا گفته ام. او سپس خاطرنشان کرد: من به این 
کاری ندارم که بچه ها با این هیچانه های جدید، 
به هیچانه های قدیمی مراجعه می کنند یا نه، با 
این هم کار ندارم که ذهن شان به سمت هیچانه ها 
می رود یا نه. به نظرم اهداف هیچانه ها امروزی است؛ 
مثلا هماهنگی ذهن و دست،  شادی و بالابردن 
قدرت تخیل. اینها اهداف هیچانه هاست، البته 
اگر هیچانه ای درست گفته شود که بسیار بسیار 
سخت است و اعتراف می کنم در این مجموعه 
کتاب به نکاتی رسیدیم که می توانستیم رعایت 
کنیم، هرچند در هیچانه هایی که بر روی آنها کار 
می کنیم، رعایت خواهیم کرد تا بچه ها بیشتر لذت  
ببرند. در هیچانه ها هدف ظاهری لذت و بازی 
آهنگین است اما اهداف دیگری دارد که در مقدمه 

کتاب آمده است.

خبـــر 
از سرگیری  اجراهای  تئاترشهر 
مدیر مجموعه تئاترشهر اعلام کرد که این 
رفع  با  را  خود  فعالیت های  تئاتری  مجموعه 
تعطیلی های کرونایی از ۳۱ شهریور و به مناسبت 
هفته دفاع مقدس با اجرای نمایش »تن ها« از 
سر می گیرد. ابراهیم گله دارزاده گفت: مجموعه 
تئاترشهر فعالیت خود را از روز ۳۱ شهریور و به 
مناسبت هفته دفاع مقدس با اجرای نمایش »تن ها« 
به کارگردانی علیرضا معروفی که از آثار برگزیده 
جشنواره تئاتر مقاومت است، آغاز می کند. وی 
یادآور شد: بنا؛ بر این بود که همزمان با هفته دفاع 
مقدس رپرتوآری از آثار دفاع مقدس در مجموعه 
تئاترشهر برگزار شود که با توجه به تعطیلی نسبتا 
طولانی اخیر کرونایی گروه ها نتوانستند خود برای 
اجرا در این ایام آماده کنند. طبق برنامه ریزی هایی 
که داریم امکان اجرا در تئاترشهر برای این آثار 
فراهم خواهد شد تا در فرصت مناسب در جدول 
اجراهای مجموعه قرار بگیرند. گله دارزاده با بیان 
اینکه خوشبختانه با توجه به تسریع واکسیناسیون 
امید و اعتماد مخاطبان بالا رفته، تاکیدکرد: 
امیدوارم ثبات در اجراهای تئاتری ادامه پیدا کند و 
بدون تعطیلی نمایش ها به صورت مدوام اجرا داشته 
باشند. مدیر مجموعه تئاترشهر گفت: به دلیل اینکه 
تعطیلی های اخیر کرونایی طولانی شد گروه هایی 
که در حال تمرین بودند با مشکلات متعددی از 
جمله حضور بازیگران در پروژه های تصویری مواجه 
شدند و به این دلیل خواستار تغییر و جابه جایی در 

نوبت اجرا هستند. 

بازیگر مجموعه تلویزیونی »محله گل وبلبل« گفت: 
تصویربرداری مجموعه کمدی »کلبه عموپورنگ« 
به کارگردانی احمد درویشعلی پور و تهیه کنندگی 
مسلم آقاجانزاده و حضور داریوش فرضیایی تا اواسط 
آبان ادامه خواهد داشت و بعداز پایان ایام ماه صفر 
به روی آنتن خواهد رفت. نعیمه نظام دوست افزود: 
به دلیل آشنایی ۳۰ ساله و همکاری پرقدمت با آقای 
جودی تهیه کننده سریال »زن زندگی، مردزندگی« 
و همینطور لمس جنس کار های غلامرضا رمضانی؛ 
کارگردان بخش اول این سریال و خاطرات خوشی که 
از مدرسه مادربزرگ ها داشتم،  ترغیب شدم حضور 
در پروژه »زن زندگی، مردزندگی« را بپذیرم و در کنار 
نقش آفرینان دیگر در جهت بالانگه داشتن پرچم 
مجموعه »زن زندگی، مردزندگی« همکاری داشته 
باشم. وی که در این سریال نقش شخصیت »مرجان« 
را برعهده دارد، بیان کرد: این سریال در زمره آثار 
اجتماعی و رئال است که در بستر کمدی موقعیت 
ساخته شده و طنز صِرف نیست و به دلیل تلطیف فضا 
برای مخاطب در برخی از سکانس ها و پلان های آن 
موقعیت هایی در نظر گرفته شده که بتوانند هرچند 
برای لحظه ای کوتاه خنده را بر لبان مردم جاری 
سازد. نظام دوست درباره سهم شخصیت مرجان 
در روند پیشبرد سریال »زن زندگی مردزندگی« 
اظهارداشت: »مرجان« از شخصیت های اصلی این 
سریال است، اما از آنجا که این مجموعه به نوعی 
گروهی ساخته شده، همه بازیگران آن سهم یکسانی 
در پیشبرد فیلمنامه و داستان آن دارند و در واقع 
همه سعی داریم تا قصه این مجموعه که واقعیت های 
زندگی و اجتماع را با نگاهی ظریف توصیف و یا گاهی 
مورد انتقاد قرار می دهد، با موفقیت جلو ببریم. بازیگر 
مجموعه تلویزیونی »محله گل وبلبل« در همین 
راستا ادامه داد: سریال »زن زندگی مردزندگی« با 
روایت و نقد موضوعاتی که در زندگی مشترک فقط 
در حد سوء تفاهم مطرح هستند، اما برخی با بزرگ 
انگاشتن آنها خود را در مسیر عملکرد های عجولانه 
و حتی تخریب روابط قرارمی دهند، این سریال سعی 

دارد تاثیر و ضرورت گفت وگو بین زوجین را به  رغم 
وجود تفاوت های فرهنگی تاکید کند و در واقع در 
پایان هر قسمت با یک نتیجه گیری اخلاقی درس 

زندگی بدهد.
 تولید آثار نیازمند بودجه  است

بازیگر مجموعــه »کلبه عموپورنــگ« پیرامون 
مولفه های ماندگاری و موفقیت نقش آفرینان در 
عرصه آثار نمایشی گفت: چون بازیگری کاری گروهی 
است که همه در جهت روند پیشبرد داستان و تکمیل 
شخصیت های یکدیگر در تلاش هستند، بنابراین 
عملکرد های منطبق بر تعامل بازیگران با یکدیگر و در 
کنار آن تعامل با کارگردان و فیلمنامه می تواند نقش 
موثری در تضمین موفقیت و مانابودن نقش آفرینان 
داشته باشد، همچنین هر بازیگر از یکسِری خلاقیت، 
تجربه و تبحرِ مختص به خود در عرصه بازی بهره مند 
است که با حضور در هر پروژه با خود همراه می کند 
از این رو اگر همه این موارد به درستی در کنارهم 
قرار بگیرند نه تنها اثری که ساخته می شود مورد 
استقبال جامعه قرار خواهد گرفت بلکه ماندگاری 
بازیگران را نیز تضمین می کند. نظام دوست عنوان 
کرد: سکانس تزریق فیلر در آرایشگاه در مجموعه 
»زن زندگی مردزندگی« توسط شخصیت مرجان 
سمبل نتیجه نارضایتی برخی افراد از ظاهر خود و 
تلاش برای درهم شکنی این نارضایتی و حتی گاها از 
مسیر نادرست است که سرانجام آسیب های روحی و 
روانی بسیاری را به دنبال خواهد داشت. وی در همین 
راستا اظهارداشت: معتقدم این موضوع بستری موثر 
در ایجاد تعامل کاربردی بین بازیگران در جهت 
خلق نقش های ماندگار خواهد بود و همچنین 
با ایجاد زمینه بازی هماهنگ بین دو شخصیت 
به عنوان زوج هنری خواهیم توانست کاراکتر ها را در 
مسیر دستیابی به رشد و تعالی در ایفای هرچه بهتر 
شخصیت ها یاری رسانیم. بازیگر سریال  »همسایه ها« 
با بیان اینکه امیدوارم وزیر جدید فرهنگ و ارشاد 
در جهت امنیت شغلی، بیمه بیکاری و به ویژه 
اسکان هنرمندان تمهیداتی عمــلی و جدی در نظر 

بگیرد افزود: تولید آثار نمایشی فاخر و مانا نیازمند 
تخصیص بودجه بیشتر به سازندگان آثار است از این 
رو می طلبد تمهیداتی مدون برای تولیدکنندگان 
عرصه فیلمسازی و حتی بازیگران در نظر گرفته 
شود تا این قشر دستشان در زمینه ساخت و پرداخت 

درد های جامعه درقالب آثار نمایشی بازتر باشد.
 »فرضیایی« سوپراستار عرصه کودک

نظام دوست که در فیلم هایی، چون »هزارپا«، 
»آذر« »سن پترزبورگ«، »آپاچی«، »توفیق اجباری« 
و »کنسرت روی آب« نیز به ایفای نقش پرداخته 
است، ابراز کرد: امید است در فضای جدیدی که وزیر 
منتخب وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برای اعتلای 
فرهنگ و هنر زمینه سازی خواهد کرد، شرایط و نگاه 
ویژه به پیشکسوتان عرصه هنر به ویژه هنر بازیگری 
شود همچنین توجه به شکل دادن فرهنگ و هنر 
کودکان و حتی نوجوانان در قالب برنامه و یا آثار 
نمایشی یکی از مهمترین عملکرد هایی محسوب 
می شود که متاسفانه این روز ها در زمره مهجوریت 
واقع شده از این رو به جریان انداختن این بخش مهم 
و موثر همت و همیت همه جانبه نیاز دارد. این بازیگر 
سینما و تلویزیون با بیان اینکه بازیگران تاریخ مصرف 
ندارند؛ اظهارداشت: از کارگردانان و تهیه کنندگان 
درخواست دارم در زمینه تولید آثارشان در کنار 
بازیگران چهره از تجربه و تبحر بازیگرانی که کمتر 
برای کار دعوت می شوند بهره گیرند چرا که برچسب 
عدم تاریخ مصرف به حوزه هنر به ویژه بازیگری و 
بازیگران درد بزرگی برای جامعه هنری محسوب 
می شود که باید مورد بازبینی قرار گیرد. نعیمه 
نظام دوست که هم اکنون در نقش کاکُل به سَر در 
»کلبه عموپورنگ« مشغول ایفای نقش است، 
خاطرنشان کرد: تصویربرداری مجموعه کمدی 
»کلبه عموپورنگ« به کارگردانی احمد درویشعلی پور 
و تهیه کنندگی مسلم آقاجانزاده و حضور داریوش 
فرضیایی که معتقدم سوپراستار عرصه کودک است 
تا اواسط آبانماه ادامه خواهد داشت و بعد از پایان ایام 

صفر به روی آنتن خواهد آمد.

تهیه کننده سریال »خودخواسته« 
گفــت: میرطاهر مظلومی و بیژن 
بنفشه خواه به گروه بازیگران سریال 
»خـودخواسته« به کارگردانــی 
علیرضـــا بذرافشـــان پیوستند. 
امیــرحسین طالــبی کاشانـــی« 
تهیه کننده مجمــوعه تلویزیونی 
»خودخواستــه« به کارگردانی 
علیرضا بذرافشان افزود: این روزها 
تصویربرداری در تهران ادامه دارد 
و تا دو ماه دیگر ضبط مان به پایان 
می رسد. وی ادامه داد: به تازگی 
دو بازیگر جدید به گروه بازیگران 
این سریال اضافه شده اند، میرطاهر 
مظلومی و بیژن بنفشـــه خـواه از 
بازیگران جدید این سریال هستند. 
کاشانی همچنین بیان داشت: به 
احتمال فراوان اواخر پاییز و اوایل 
داشت.  زمستان پخش خواهیم 
بنفشه خواه پیش از این در سریال 
»لیسانســه ها«، »حکایـــت های 
کمال«، »دنگ وفنگ روزگار« و... به 

ایفای نقش پرداخته بود. 

بیژن بنفشه خواه در 
»خودخواسته« 

در جلسه شورای صنفی نمایش، 
مقرر شد سینماهایی که بدهی 
مالی دارند امکان اکران فیلم جدید 
نداشته باشند. مرتضـی شایسته 
دبیر و سخنگوی شــورای صنفی 
نمایــش، دربـــاره مبلغ بدهی 
سینماداران و محرومیت آنها از 
اکران فیلم جدید گفـــت: میزان 
بدهی سینماداران بسیـــار زیاد 
است؛ چیزی در حدود ۱۶۰ تا ۲۰۰ 
میلیارد تومان بدهـی دارند که 
باید پرداخت شود. وی در پاسخ 
به اینکه سینماداران چگونه بدهی 
خود را پرداخت کنند در حالی که 
فیلم جدیدی برای اکران ندارند، 
اظهارکرد: پرداخت بدهی آنها 
منوط به اکران فیلم جدید نیست؛ 
سینماداران می توانند این بدهی 
را حتی با وجود اکران نشدن فیلم 

جدید پرداخت کنند.

بدهی سینماداران ۱۶۰ 
تا ۲۰۰ میلیارد 

تـلـویــزیــون
تولید ۶ سریال جدید در شبکه 2

مدیر گروه فیلم و سریال شبکه۲ اعلام کرد که گروه فیلم و 
سریال شبکه دو سیما در مجموع تا تابستان ۱۴۰۱ تولید شش 
سریال جدید در قالب ۱۸۵ قسمت )به جز نگارش سریال های 
جدید( را در دست تولید دارد. بهرنگ ملک محمدی، افزود: هر 
چند در یکی، دو پروژه به دلیل درگیری عوامل با کووید۱۹ دچار 
توقف موقت شدند اما در حال حاضر به جز سریالِ در حال پخش 
»در کنار پروانه ها«، چهارسریال در حال تصویربرداری است که 
این تعداد سریال در مجموع ۱۴۰ قسمت را شامل می شوند. در 
کنار این مجموعه ها، ۱۵ قسمت سریال نوروزی و ۳۰ قسمت 
سریال رمضانی را می توان اضافه کرد که ۱۸۵ قسمت تا تابستان 
۱۴۰۱ ، تدارک ویژه گروه فیلم و سریال برای علاقمندان به فیلم 
و سریال خواهد بود. ملک محمدی در توضیح سریال های در حال 
تصویربرداری این شبکه گفت: »نوارزرد۲« به تهیه کنندگی 
محمدرضا شفیعی و کارگردانی سروش محمدزاده در ۳۰ 
قسمت، »ازسرنوشت۴« به تهیه کنندگی علی اکبر تحویلیان و 
کارگردانی محمدرضا خردمندان در ۵۰ قسمت، »شب بیدار« 
به تهیه کنندگی علی مهام و کارگردانی  رضا ابوفاضلی در ۳۰ 
قسمت و »تب وتاب« به تهیه کنندگی مهدی شفیعی و کارگردانی 
داریوش مختاری در ۳۰ قسمت از جمله سریال های در حال 
تصویربرداری این شبکه است. وی در ادامه درباره زمان پخش 
این سریال ها بیان کرد: پیش بینی شده »نوارزرد۲« آذرماه به 
پخش برسد. »ازسرنوشت۴« با ۵۰ قسمت زمستان، »شب بیدار« 
و »تب وتاب« هم مقرر است بعداز رمضان ۱۴۰۱ در جدول پخش 
سریال های این شبکه قرار بگیرند. برای نوروز و رمضان ۱۴۰۱ نیز 
دو سریال را در نظر گرفته ایم که به زودی مشخصات کامل آن 

اعلام خواهد شد.
 آثار در دست نگارش 

ملک محمدی افزود: در حوزه نگارش محمدمهدی عسگرپور 
در حال نگارش یک اثر جدید به نام »برای او« است که در گروه 
فیلم و سریال شبکه دو تولید خواهد شد و به محض فراغت ایشان 
از پروژه هایی که در دست دارند، تولید این سریال را نیز آغاز 
خواهیم کرد. همچنین سامان سالور نیز نگارش یک اثر دیگر را 
پیش می برند. وی ادامه داد: »بچه مهندس۵« به عنوان یکی از 
پروژه های مطرح و شاخص شبکه دو نیز در حال نگارش است که 
با تهیه کنندگی سعید سعدی و کارگردانی علی غفاری سال آینده 
به تولید خواهد رسید. »مهیارعیار« به تهیه کنندگی بهروز مفید 
نیز یک پروژه تاریخی و وزین است که در دوره صفویه می گذرد و 
در حال برنامه ریزی هستیم تا به تولید نزدیک شود. او اظهارکرد: 
خانواده محوربودن سریال ها، درنظرداشتن معرفی سبک زندگی 
صحیح اسلامی- ایرانی، پرداختن به مسائل خانواده ها و جوانان 
و... از جمله ویژگی های دیگر این سریال هاست. هر شبکه ای 
به صورت استاندارد نیاز دارد ۸ تا ۹ سریال جدید در سال تولید 
کند که شبکه دو نیز در این راستا همین تعداد تولید را تا کنون 

برنامه ریزی کرده است.
 تلویزیون؛ سکوی پرش هنرمندان 

وی گفت: گروه فیلم و سریال شبکه دو سیما در کنار 
به کارگیری هنرمندان پیشکسوت، روی ظرفیت جوان تلویزیون 
در حال سرمایه گذاری است. در این راستا رضا ابوفاضلی و 
داریوش مختاری از جمله کارگردان هایی هستند که هر چند 
در زمینه کارگردانی فیلم های تلویزیونی و نویسندگی دارای 
تجارب ارزشمندی هستند اما به طور مشخص کارگردانیِ اولین 
سریال شان را در شبکه دو سیما تجربه  می کنند. ملک محمدی 
ادامه داد: بانیپال شومون، سامرند معروفی و... نیز از جمله بازیگران 
جوانی هستند که با توجه به تجربه ای که در آثار مختلف تصویری 
کسب کرده اند، به عنوان شخصیت اصلی سریال های »نوارزرد۲« 
و »درکنارپروانه ها« با پروژه ها همکاری می کنند. در سریال های 
نوروز و رمضان شبکه هم به کارگیری ظرفیت های جوان در 
دستور کار قرار دارد. وی اضافه کرد: این عوامل و بازیگران سال ها 
تجربه در کارنامه کاری خود دارند اما باید در نقطه ای مورد اعتماد 
بیشتر قرار گیرند. تولید سریال های مختلف در شبکه نمایش 
خانگی باعث به کارگیری بسیاری از عوامل شده و اینجاست که 
تلویزیون باید زایش پیوسته نیروهای کارآمد خود را داشته و 
به سرمایه گذاری بر نیروهای جوان تمرکز ویژه ای داشته باشد. 
مدیر گروه فیلم و سریال شبکه دو تاکید کرد: همه چهره های 
مهم سینما و تلویزیون یک نقطه ورود به آثار مهم تصویری 
داشته اند. قطعا در پروژه ای به آنها اطمینان شده و اینها تبدیل به 
سرمایه های تلویزیون شده اند. سینما، نمایش خانگی و تلویزیون 
سه بازار مهم برای به کارگیری نیروهای کاربلد است. اما نکته قابل 
توجه این است که یکی از آورده های مهم تلویزیون کادرسازی 
به مفهوم واردکردن عوامل جوان است، همان طور که بسیاری از 
چهره های معروف سینما و نمایش خانگی نیز سکوی پرش شان 
تلویزیون بوده است. وی تصریح کرد: بنابراین تلویزیون نباید از 
این وظیفه ذاتی خود یعنی پرورش نیروهای جوان غافل شود و هر 
ساله به صورت مستمر به کشف و معرفی این استعدادها بپردازد. 
شبکه های مختلف هم این رویکرد را دارند و در شبکه دو به طور 
مشخص این اتفاق پیگیری می شود. ملک محمدی توضیح داد: در 
سریال »ازسرنوشت« سه فصل قبلی را هم محمدرضا خردمندان 
به عنوان یک کارگردان جوان کارگردانی کرد که با استقبال ویژه 
مخاطب روبه رو شد. در این مجموعه دارا حیایی، کیسان دیباج، 
مونا کرمی، فاطیما بهارمست و سایر بازیگران جوان این سریال نیز 
به عنوان اولین حضور جدی خود در سریال های تلویزیونی به خوبی 
دیده شدند. فصل جدید این سریال نیز با وجود بیماری کرونا و 
تعطیلی های موقت پروژه، بدون کمترین تغییری روانه آنتن 
خواهد شد و پیش بینی می کنم که فصل متفاوت و زیبایی خواهد 
شد. مدیر گروه فیلم و سریال شبکه دو در پایان یادآور شد: یکی 
دیگر از اقدامات این گروه توجه به استفاده از بازیگران بومی هر 
استان است. اگر پروژه ای لوکیشنِ شهرستان دارد و در استان های 
مختلف تصویربرداری می شود حتما از بازیگران بومی آن استان در 
آن سریال استفاده می کنیم. این مساله برای ما بسیار اهمیت دارد 
که از ظرفیت های بومی هر استان در حوزه سریال سازی استفاده 
کنیم و این اتفاق در پروژه های این شبکه که نمونه اخیر آن سریال 

»درکنارپروانه ها« بوده، رخ داده است.

به  »تک تیرانداز«  سینمایی  فیلم  تهیه کننده 
کارگردانی علی غفاری بیان کرد که تلویزیون در 
پرداخت های »تک تیرانداز« خوش قول بود. ابراهیم 
اصغری بیان کرد: طبق هماهنگی هایی که در ماه های 
گذشته با بنیاد فرهنگی روایت فتح و دفتر پخش 
بهمن سبز داشتیم قرار شد »تک تیرانداز« را به مناسبت 
هفته دفاع مقدس اکران عمومی کنیم که خوشبختانه 
مقدماتش فراهم شد. من مطمئنم این فیلم روی پرده 
سینما خیلی بیشتر از تلویزیون و مانیتورهای کوچک 
می تواند مورد توجه و پسند مخاطب قرار بگیرد. 
امیدوارم با توجه به اینکه کمی از شرایط پیک کرونا 
هم عبور کردیم مردم به سالن های سینمایی بیایند و 
این اثر را که به داستان زندگی یکی از قهرمانان ملی ما 
با نام شهید عبدالرسول زرین می پردازد، ببینند. وی 
افزود: اولین فلسفه اکران فیلم این است که مخاطبان 
سینما که ممکن است خیلی از آنها فیلم های تلویزیونی 
را تماشا نکنند، راغب به تماشای »تک تیرانداز« روی 
پرده سینما باشند که به لحاظ فنی فیلم متفاوت است، 
نکته ما بیشتر تماشای فیلم و بهره بردن مخاطب از این 
فیلم دفاع مقدسی است در این ایام می تواند بیانگر 
رشادت های شهدای دفاع مقدس باشد، ضمن اینکه 
به نظرم اگر شرایط سینماها عادی تر شود و آرام آرام 
مخاطبان با سینما آشتی می کنند، حتی کسانی که 
یک بار این فیلم را در تلویزیون دیدند، اگر فیلم را در 
سینما ببینند احساس می کنند بسیار فیلم متفاوت 
و تاثیرگذارتری دیده اند و قطعا از سالن راضی خارج 

می شوند چون بعداز سال ها یک فیلم دفاع مقدس 
با محوریت یکی از قهرمانان ملی ساخته شده که 
مهمترین نگاهش به جذب مخاطب و جلب رضایت 
آنها بوده است. در ایام جشنواره هم شاهد این بودیم 
که تمام مخاطبان راضی بودند و دیگران را به تماشای 

»تک تیرانداز« تشویق می کردند.
 تاثیر اکران این فیلم  بر سینما 

اصغری با اشاره به توافقات مالی با صداوسیما برای 
پخش تلویزیونی این فیلم سینمایی پیش از اکران 
عمومی در ایام نوروز بیان کرد: توافقات مالی این فیلم 
بین بنیاد فرهنگی روایت فتح و صداوسیما انجام شده 
و قطعا بخشی از پرداخت ها صورت گرفته است؛ یکی 
از توافقاتی که داشتیم این بود که این فیلم بتواند در 
باکس بازرگانی تلویزیون تبلیغات خوبی در زمان 
اکران سینمایی داشته باشد و امیدوارم این موضوع 
تحقق پیدا کند، مقدمات این توافق به عمل آمده و این 
اتفاق می تواند به آشتی مردمی که ماه هاست به دلیل 
کرونا از سینما دور شده اند، با سالن های سینما کمک 
کند. وی درباره خوش عهدی صداوسیما در عمل به 
تعهداتش هم گفت: با توجه به شرایط مالی حاکم 
بر کشور صداوسیما توانسته است از پس تعهداتش 
بربیاید و امیدوارم این شرایط مالی همچنان برای 
سازمان صداوسیما فراهم باشد تا بتواند آثار دیگر 
همکاران و به خصوص آثار ارزشی و دفاع مقدسی را با 
قیمت معقول و مناسب خریداری کند تا هم انگیزه ای 
برای تولید این فیلم ها باشد و هم مشوقی برای پخش 

این فیلم ها از تلویزیون. با توجه به فیلم های متعدد 
مانده در صف اکران، برخی از این پخش های تلویزیونی 
حتی می تواند پیش از اکران عمومی فیلم ها باشد تا 
بخشی از بار ترافیک فیلم های مانده در صف اکران را 
هم کم کند. تهیه کننده »تک تیرانداز« درباره موضع 
سینماداران نسبت به اکران فیلمی که پیش تر از 
تلویزیون پخش شده است هم توضیح داد: این اتفاق، 
اتفاق نادری در سینمای ایران بود که یک فیلم ابتدا 
در تلویزیون پخش شد و بعد از چند ماه قرار است در 
سینماها اکران شود، اما این لطفی است که دوستان 
شورای صنفی اکران، مدیران ارشاد و صاحبان و 
مدیران سینماها نسبت به سینمای دفاع مقدس و 
مشخصا این فیلم دارند. همه دوستانی که این فیلم 
را دیده اند، اذعان دارند که این فیلم متعلق به پرده 
سینماست و قطعا در اکران عمومی مخاطب خود را 
خواهد داشت. ۵۰ درصد کیفیت فیلم را مخاطب در 
تلویزیون ندیده است و در سینما آن را خواهد دید. از 
آنجایی که فیلم یک اثر اکشن و حادثه ای است قطعا 
در سالن سینما تاثیری بیشتری بر مخاطب خواهد 
گذاشت. دوستان هم به این جمع بندی رسیدند که 
حیف است سینمای ایران از اکران این فیلم بر پرده 
محروم بماند. وی در پایان تاکید کرد: علاوه بر کیفیت 
فنی و سینمایی، موضوع فیلم که به بهترین تک تیرانداز 
دوران دفاع مقدس می پردازد هم در این زمینه حائز 
اهمیت است و خوشبختانه حاصل کار هم فیلم جذاب 

و مخاطب پسندی شده است.
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سیدصادق موسوی مدیرعامل 
انجمن سینمــای جوانان ایران 
به دنبال راه یابــی فیلـــم کوتاه 
»سفیدپوش« به اسکار ۲۰۲۲ 
یادداشتی را در تبریک به رضا 
فهیمی نویسنده و کارگردان این 
اثر منتشر کرد. در متن سیدصادق 
موسوی مدیرعامل انجمن سینمای 
جوانان ایران آمده است: »جناب 
آقای رضا فهیمی، با سلام و تبریک 
بابت توفیق اخیرتان. خرسندیم 
از این که شادمانی و جشن حضور 
فیلم کوتاه  بین المللی  جشنواره 
تهران در فهرست جشنواره های 
مورد تایید آکادمی اسکار را در 
اولین نوبت راه یابی مان، با معرفی 
یک فیلم ایرانی به این جایزه معتبر 
آغاز می کنیـــم. »سفیدپوش« 
فیلمی شاعرانه، ساده و دغدغه مند 
است که با دربرگیــری مفاهیــم 
اخلاقی و انسانی و برخوردار از 
بارقه های امیدبخش مبتنی بــر 
معرفی فرهنگ و زیست بوم ایرانی، 
بی شک نماینده شایسته ای برای 
سینمای ایران در اولین توفیق 
اسکار خواهد بود. به امید توفیقات 
روزافزون و درخشش هرچه بیشتر 
فیلم  »سفیدپوش«،  جنابعالی، 

کوتاه و سینمای شریف ایران.«

به امید درخشش 
روزافزون »سفیدپوش« 

ابراهیم اصغری مطرح کرد

»تک تیرانداز« از پخش تلویزیونی تا  اکران عمومی

بازیگر سریال »آقازاده« با اشاره به اینکه فیلم 
سینمایی »بی مادر« نتیجه ای درخشان دارد تاکید 
کرد همکاری با مسعود کیمیایی یک افتخار بود. 
پردیس پورعابدینی افزود: با پایان پخش سریال 
»آقازاده« به نویسندگی و تهیه کنندگی حامد عنقا، 
۷، ۸ ماهی مقابل دوربین نرفته و مشغول خواندن 
فیلمنامه های پیشنهادی و سبک و سنگین کردنشان 
بودم، چرا که عجله ای برای کار نداشتم. سرانجام ۲۸ 
اسفند ماه ۹۹ مقابل دوربین مسعود کیمیایی برای 
فیلم »خائن کشی« رفتم که برای من یک افتخار و 
تجربه ای بسیار لذت بخش بود. در همان مدت کوتاهی 
که خدمتشان بودم، سینما را جور دیگری دیدم، آنقدر 
که دوست دارم زمان به عقب برگردد و دوباره همکاری 
با این کارگردان را تجربه کنم. این بازیگر جوان ادامه 
داد: تجربه بعدی ام فیلم سینمایی »غریزه« بود و طی 

مدت یکماه ونیم مقابل دوربین سیاوش اسعدی بودم. 
همزمان با این پروژه ها، فیلم های سینمایی مختلفی 
به من پیشنهاد شد که فیلمنامه هایشان را خواندم 
اما ترجیح دادم بازهم صبر کنم. همچنین بسیاری از 
کارگردانان برای سریال هایی در پلتفرم های مختلف 
من را برای حضور در آثارشان دعوت کردند، برخی از 
این کارها واقعا خوب بودند اما ترجیح دادم قدم های 
اولم را آرام بردارم؛ چون از یک سریال پر سر و صدا آمده 
بودم و فکر می کردم بهتر است در سینما کسب تجربه 
کنم و با تجربه بیشتری دوباره سریال بازی کنم. وی با 
اشاره به اینکه چند ماهی پس از بازی در »غریزه« به 
خواندن فیلمنامه های مختلف ادامه داده است، تاکید 
کرد: پس از بررسی فیلمنامه های پیشنهادی، سرانجام 
به فیلم سینمایی »بی مادر« رسیدم که فیلمنامه ای 
فوق العاده دارد و مطمئنم نتیجه کار درخشان خواهد 

شد. عوامل پشت صحنه فیلم هم جزو حرفه ای ها 
هستند و متن آنقدر قوی، درست و با فراز و فرودهای 
جذاب است که موفق خواهد شد. نقش من هم پر 
از چالش است و خوشحالم که خدا این کار را سر راه 
من قرار داد و از تک تک پلان هایی که مقابل دوربین 
می روم لذت می برم. همه کارهایم تا به حال اینگونه 
بوده است. پورعابدینی در پایان از همکاری دوباره اش 
با حامد عنقا خبر داد و گفت: خوشحالم دوباره می توانم 
با وی همکاری داشته باشم. سریالی با اتفاقات خوب 
در راه است و مطمئنم مردم این کار را هم دوست 

خواهند داشت.

پردیس  پورعابدینی: 

همکاری با »کیمیایی« افتخار  بود

نعیمه  نظام دوست: 

به  بازیگران  برچسب  
 تاریخ  مصرف

 نزنید


